
Jegyzőkönyv a 2022. 09. 07-i Utánpótlás Bizottsági ülésről 

 

Jelenlévők: Struhács György (elnök), Bacsa Ferenc, Gyöngy Attila, Kliment László, Martin Gábor, Ritter 

Diletta 

Meghívottak: Bácsi Péter, Simita Zsolt, Rögler Gábor 

Helyszín: Kozma István Magyar Birkózó Akadémia (1213 Bp., Hollandi út 8.) 

Napirendi pontok: 

1. A diák leány és utánpótlás leány csapatbajnokságok lebonyolításával kapcsolatos kérdések 

megtárgyalása 

Előterjesztő: Simita Zsolt 

2. A gyermek birkózógálák központi szabályozási tervének előkészítése 

Előterjesztő: Bácsi Péter 

3. Az U15 Európa-bajnokság beszámolójának elfogadása 

Előterjesztő: Bácsi Péter 

4. Az U17 Európa- és világbajnokság beszámolóinak elfogadása 

Előterjesztő: Bácsi Péter 

5. Az U20 Európa- és világbajnokság beszámolóinak elfogadása 

Előterjesztő: Bácsi Péter 

6. Egyebek 

__________________________________________________________________________________ 

Struhács György az UP bizottság elnöke köszöntötte a jelenlévőket, majd feltette szavazásra a 

napirendi pontokat, melyet a bizottság jelenlevő tagjai EGYHANGÚLAG elfogadta. 

 

1. napirendi pont 

A diák leány és utánpótlás leány csapatbajnokságok lebonyolításával kapcsolatos kérdések 

megtárgyalása 

Simita Zsolt felvázolta az eddigi utánpótlás leány csapatbajnokságok lebonyolítási rendjét, 

súlycsoportjait, nevezési díjait, melyek a 2019-es módosítás óta vannak érvényben. Ezeken a 

csapatbajnokságokon rendszerint kevés csapat vesz részt (10-15 csapat), ezért javasolta az utánpótlás 

leány CSB nevezési díjak emelését. Az nevezési díjak emelésével kevesebb résztvevő csapat estén is 

több bevételhez jutna a rendező egyesület, mellyel vonzóbbá is tehető a rendezési jog elnyerése a 

többi egyesület számára is. Simita Zsolt javaslata a Bizottság felé, a nevezési díjak emelése az eddigi 

15.000,-Ft-ról 25.000,-Ft/csapatra. Ezt követően Struhács György feltette szavazásra a kérdést, melyet 

a Bizottság egyhangúlag ELFOGADOTT 

A diák leányok esetében, szintén ismertette a jelenleg révényben levő lebonyolítási rendet, melyek 

ugyancsak 2019 óta vannak érvényben. Mivel a jelenlegi súlycsoportok nem azonosak a diák I és II. 

leány súlycsoportokkal, felvetette a súlycsoportok esetleges harmonizálását. Ezen ötletet a Bizottság 

elvetette, hiszen így több lehetőség adódhat a kluboknak versenyző indítására. Javasolta a nevezési 

díjakat a diák leány csapatbajnokságok esetében is szintén 25.000,-Ft/csapatra emelni, melyet a 

korábban már említett indokok támasztanak alá. 



Struhács György feltette szavazásra a diák leány csapatbajnokságok nevezési díjának növelését is, 

melyet a Bizottság szintén egyhangúlag ELFOGADOTT. 

2. napirendi pont 

A gyermek birkózógálák központi szabályozási tervének előkészítése 

A második napirendi pontot Bácsi Péter ismertette. A gyermek gálák során tapasztaltak alapján a 

következő megállapításokat tette. Központi szabályozás híján ezek a versenyek ad hoc jelleggel 

kerülnek lebonyolításra. Elmondta, hogy ezeknek a versenyeknek van létjogosultsága, de a gyermekek 

egészségének, valamint testi épségének megőrzése a legfontosabb. További cél, hogy a gyermekeket 

minél tovább tartsuk benne a birkózásban ezzel is gondoskodva a folyamatos utánpótlás bázis 

meglétéről. Ennek érdekében egy központi szabályozás bevezetését javasolta, melyek sarkalatos 

pontjai a következők lennének: 

- 6 éves betöltött kor alatt ne lehessen gyerek gálán indulni 

- max. 4 fős „súlycsoportok” kerülhetnek megrendezésre, ahol körmérkőzésekre kerülne sor 

- ne legyenek súlycsoportok, hanem a mért súlyuk alapján kerüljenek „súlyközeli” beosztásra 

- a korosztályok meghatározása pedig a naptári évenként legyen (egy korosztály egy év) 

- tiltott fogások: 

o fejlefogásból fogásindítás  

o pörgetés 

o emelés 

- nincs csapateredmény hirdetés 

- a mérkőzések 2 tusig (1 tus 5 pont), vagy 15 pont különbségig tartanak, vagy 2 percig 

tartsanak 

- érem, vagy egységes díjazás minden indulónak 

- regisztrálni kell mindenkit az MBSZ adatbankjában, amiért kapnak (1000,-ft-ért) egy könyvet 

ebben kell szerepelnie a sportorvos általi „ALKALMAS” bejegyzésnek 

- a szabályozásban nem érintett kérdéskörök, megegyeznek a diák II-es korosztály 

lebonyolításával, szabályozásával 

Struhács György feltette szavazásra a javaslatot, melyet a Bizottság egyhangúlag ELFOGADOTT. 

Továbbá megbízta Simita Zsolt szakreferenst és Bácsi Péter szakmai igazgatót a szabályozás pontos 

kidolgozására és annak a felterjesztésével az Elnökség felé. 

3. napirendi pont 

Az U15 Európa-bajnokság beszámolójának elfogadása 

Bácsi Péter felolvasta az U15 Eb beszámolóját, melyet ezt követően a Bizottság egyhangúlag 

ELFOGADOTT. 

4. napirendi pont 

Az U17 Európa- és világbajnokság beszámolóinak elfogadása 

Bácsi Péter felolvasta az U17 Eb és Vb beszámolóját, melyet ezt követően a Bizottság egyhangúlag 

ELFOGADOTT 

5. napirendi pont 

Az U20 Európa- és világbajnokság beszámolóinak elfogadása 



Bácsi Péter felolvasta az U20 Eb és Vb beszámolóját, melyet ezt követően a Bizottság egyhangúlag 

ELFOGADOTT 

6. napirendi pont 

Egyebek 

- Struhács György javasolta a Bizottság felé, az alábbiakat: 

o minél kevesebb vasárnapi verseny 

o ha lehet akkor a fő versenyek központi helyszíneken legyen megrendezve 

- Bácsi Péter 

o aki nem törli a nevezést szerda éjfélig, akkor a versenyen 50%-os nevezési díjat kell 

fizetnie a meg nem jelent versenyzők után 

o több kérés is érkezett, hogy családi és egyéb indokok miatt, ha egy versenyző nem 

tud részt venni a saját területi bajnokságán, legyen lehetősége más terület versenyén 

elindulni. Elmondása szerint ez precedenst teremtene, mivel így lehetősége nyílna 

szinte bárkinek egy kevésbé „erős” területen indulnia, ahol nagyobb eséllyel jutna 

tovább az országos versenyre. Ezen indok miatt, nem javasolja ezt az engedményt.  

- Kliment László 

o az EB-n induló versenyzők, akik nem érnek el eredményt, kihúzzák magukat a VB 

felkészülés alól. Ezért a javaslata szerint, akinek az MBSZ állta az EB 

versenyét/felkészülését, és nem vesz részt a VB felkészülésen, annak ki kell fizetnie a 

EB részvételi költségét. 

Szavazás egyedül Bácsi Péter felvetése kapcsán történt, miszerint a ne legyen átjárás a területi 

versenyek indulása kapcsán. Ezen javaslatát a Bizottság ebben formában egyhangúlag ELFOGADTA. 

 

Budapest, 2022. szeptember 07. 

 

  .............................................................

  

 Struhács György  

 UP bizottság elnöke 

 

 

 

 

 


